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PROTOKÓŁ  

 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

odbytego dnia 21 stycznia 2025 r. w Urzędzie Miejskim w Kamieniu 
Krajeńskim. 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 1400, a zakończono o godz. 1535
 

 

Komisja Rewizyjna w składzie: 

1)  Kołtonowski Marek – Przewodniczący Komisji, 
2)  Januszewski Bogdan, 

3)  Górny Romuald - nieobecny.  
  

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1) Marciniak Natalia - Burmistrz 
2) Husarek Marta – Zastępca Burmistrza 

3) Hałasowska Anna – Przewodnicząca Rady Miejskiej 
4) Gustyn Piotr – Skarbnik 

5) Chodera Katarzyna – Kierownik Referatu RGIiGK 
 

 

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał Przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej Pan Marek Kołtonowski. Następnie przedstawił porządek 

posiedzenia.   
 

Porządek posiedzenia 

 
I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

1. Zmiany w WPF.  

2. Zmiany w budżecie na rok 2025.  
3. Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu. 

4. Wybór metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami     
komunalnymi oraz określenie wysokości stawki opłaty za            
gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

5. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Miejskiej             
w Kamieniu Krajeńskim za 2024 rok. 

6. Plany pracy stałych komisji Rady Miejskiej na 2025 rok.  

7. Plan pracy Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim na 2025 rok. 
8. Pozostałe projekty uchwał.  

 
II. Inne sprawy organizacyjne. 
 

III. Zapytania i wolne wnioski.      
 

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia. 
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Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

Ad.I.1. Zmiany w WPF. 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 
Piotr Gustyn. Przedstawił, co następuje: 

W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe 
zgodnie z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2025. 
Planowane na rok 2025 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej wynoszą: 
- dochody ogółem – 56.129.721,19 zł, 

- wydatki ogółem – 58.648.388,30 zł, 
W uchwale tej nastąpiło zwiększenie deficytu o kwotę 1.368.667,11 zł, 

i wynosi 2.518.667,11 zł. 

Deficyt pokryty zostanie w następujący sposób: 
- kredytami w kwocie 1.150.000,00 zł, 
- przychodami jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych 

środków pieniężnych na rachunkach budżetu, wynikających z rozliczenia 
dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 

zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach, -             
w kwocie 1.253.198,71 zł, w tym: 
- z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych kwota 1.000.000,00 zł. 

- środki z Funduszu Przeciwdziałania Covid 19 otrzymane w 2022r.                 
w ramach konkursu "Rosnąca odporność" kwota 241.849,51 zł, 
- środki KPO otrzymane na zadanie "Utworzenie miejsc opieki dla dzieci do 

lat 3 - budowa żłobka w Kamieniu Krajeńskim" kwota 11.349,20 zł. 
- Przychody jst z wynikających z rozliczenia środków określonych w art.                

5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania 
finansowanego z udziałem tych środków. Dotyczy to następujących środków: 
- niewykorzystane środki z programu Fundusze Europejskie na Rozwój 

Cyfrowy 2021-2027 (FERC) dotyczy projektu "Zwiększenie 
cyberbezpieczeństwa Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim" kwota 

115.468,40 zł, 
W załączniku Nr 2 Wprowadzone zostały zmiany w następujących 

zadaniach: 

1. „Przebudowa (modernizacja) oczyszczalni ścieków w Kamieniu 
Krajeńskim". Nastąpiło zwiększenie finansowania. Wartość środków 
zabezpieczonych przez gminę na 2025r. planowana jest na kwotę 

4.339.511,71 zł, (zwiększenie o 6.196,80 zł.) w tym: 
- w roku 2025 środki Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji 

Strategicznych 4.158.314,91 zł. (bez zmian), oraz środki własne 181.196,00 
(zwiększenie o 6.196,80 zł.). 
2. „Rozbudowa z przebudową (modernizacja) oczyszczalni ścieków                        

w Zamartem". Nastąpiło zwiększenie finansowania. Wartość środków 
zabezpieczonych przez gminę na 2025r. planowana jest na kwotę 

1.020.000,00 zł, (zwiększenie o 1.000.000,00 zł.) w tym: 
- w roku 2025 środki Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnym 
1.000.000,00 zł. (zwiększenie o kwotę 1.000.000,00 zł), oraz środki własne 

20.000,00 zł. (bez zmian). 
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3. „Utworzenie miejsc opieki dla dzieci do lat 3 – budowa żłobka w Kamieniu 

Krajeńskim” 
Wartość zadania 2.258.881,52 zł, (zwiększenie o 49.200,00 zł,)                          

w poszczególnych latach wydatki będą następujące: 
- w 2025r. 1.628.136,00 zł, (zwiększenie o 49.200,00 zł). 
- w 2026r. 630.745,52 zł. bez zmian 

4. „Zwiększenie cyberbezpieczeństwa Urzędu Miejskiego w Kamieniu 
Krajeńskim". 
Całkowita wartość zadania (wydatki bieżące i majątkowe) wynosi 544.228,00 

zł, w poszczególnych latach wydatki będą następujące:  
- w roku 2025 na wydatki bieżące przeznaczone zostało 41.200,00 zł, 

(zwiększenie o 41.200,00 zł.) natomiast na wydatki majątkowe przeznaczone 
zostało 455.228,00 zł, (zwiększenie o 74.268,40 zł). 
Całość zadania finansowana jest ze środków zewnętrznych. Do budżetu na 

2025r. wprowadzone zostały środki niewykorzystane w 2024r. 
Program: Fundusze Europejskie na Rozwój Cyfrowy 2021-2027 (FERC) 

Priorytet II: Zaawansowane usługi cyfrowe 
Działanie 2.2. - Wzmocnienie krajowego systemu cyberbezpieczeństwa 
konkurs grantowy w ramach Projektu grantowego "Cyberbezpieczny 

Samorząd" o numerze FERC.02.02-CS.01-001/23 
 

Brak dyskusji.  

 
Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie               

2 głosami za.       
 
Ad.I.2. Zmiany w budżecie na rok 2025. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 

Piotr Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach                        
w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach. 
 

Radny Pan Bogdan Januszewski stwierdził, że szybko rozwiązywana 
jest rezerwa ogólna.   
 

Skarbnik Pan Piotr Gustyn podkreślił, że było 1 mln zł w grudniu na 
nadwyżkę, ale to dopiero w marcu można wprowadzić jako wolne środki.  

 
Następnie Radny Pan Bogdan Januszewski zapytał co się stało, że              

w ubiegłym roku nie został wymieniony piec w WDK w Dąbrówce. Jest 

zwiększenie kosztów o 30 tys. zł.    
 

Skarbnik Pan Piotr Gustyn podkreślił, że była informacja, że kwota               

40 tys. zł wystarczy tylko na zakup pieca. Potrzebne są kolejne środki                   
w wysokości 30 tys. zł na przygotowanie i podłączenie pieca.  

 
Radny Pan Bogdan Januszewski zapytał również o zabezpieczenie                

w ramach cyfrowej gminy i czy kupowany jest jakiś gotowy program czy może 

inaczej to wygląda.    
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Skarbnik Pan Piotr Gustyn podkreślił, że jest w tym wszystko, również 

szkolenie pracowników. Są to środki unijne i gmina nie dokłada do tego ani 
złotówki. Chodzi o procedury szkoleniowe oraz zakupy sprzętowe                           

i programowe.   
 

Radny Pan Bogdan Januszewski zapytał również o przyjazne 

przedszkole i na czym to polega.  
 

Skarbnik Pan Piotr Gustyn odpowiedział, że chodzi o środki unijne dla 

Zamartego. Są już z tego tytułu wydatki ubiegłoroczne. Zadanie to jest                 
w całości z dofinansowania zewnętrznego.  

 
Radny Pan Bogdan Januszewski zapytał co tam się dzieje za te środki. 

Są to przecież dodatkowe pieniądze.     

 
Skarbnik Pan Piotr Gustyn odpowiedział, że chodzi o oddział 

przedszkolny. 
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że Pan Radny otrzyma 

informację i opis tego projektu. Podkreśliła również, że projekt ten wpłynie            
z całą pewnością na atrakcyjność szkoły w Zamartem.   
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 
jednogłośnie 2 głosami za.    

 
Ad.I.3. Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu. 
 

 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 
Piotr Gustyn. Poinformował, że środki wskazane w uchwale przeznaczone są 

na realizację wspólnie z Powiatem Sępoleńskim następujących zadań:  
- zadania związanego z organizacją publicznego transportu zbiorowego na 
obszarze Powiatu Sępoleńskiego w oparciu o ustawę z dnia 16 maja 2019r.            

o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 
publicznej (Dz.U. z 2019r. poz. 1123), kwota 30.000,00 zł.  
- budowę chodników i inne prace drogowe w pasach drogowych dróg 

publicznych kategorii powiatowej należących do Powiatu Sępoleńskiego                  
i przebiegających przez teren gminy Kamień Krajeński, gdzie stosuje się 

powszechnie akceptowaną przez społeczeństwo i praktykowaną przez 
wszystkie gminy Powiatu, zasadę wspólnego finansowania powyższych zadań 
z budżetu samorządu gminnego i samorządu powiatowego. Efektem tych 

działań jest również poprawa bezpieczeństwa w ciągu dróg lokalnych na 
terenie gminy, kwota 50.000,00 zł.  

Zachodzi zatem potrzeba udzielenia z budżetu Gminy Kamień 

Krajeński pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu z przeznaczeniem na 
realizację w/w zadań, w następstwie czego zostaną zawarte stosowne 

porozumienia pomiędzy Powiatem Sępoleńskim, a Gminą Kamień Krajeński. 
 

Radny Pan Bogdan Januszewski nawiązał do budowy chodników. 

Zapytał o cenę w przypadku realizacji zadania przez gminę i gdy zadanie 
realizuje powiat.  
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Skarbnik Pan Piotr Gustyn odpowiedział, że wynika to z przetargów.  

 
Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek podkreśliła, że wszystko 

zależy od zakresu robót.  
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 
jednogłośnie 2 głosami za.      
 
Ad.I.4. Wybór metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami               

komunalnymi oraz określenie wysokości stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 

Piotr Gustyn.  

Przedstawił propozycje następujących miesięcznych stawek opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi odbieranymi od właścicieli 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy:  
1) stawka podstawowa w wysokości 35,00 zł, w przypadku gdy odpady 

komunalne są gromadzone i odbierane w sposób selektywny;  

2) stawka podwyższona w wysokości 70,00 zł, w przypadku gdy 

właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów                     

w sposób selektywny.  

Z kolei zwalnia się w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 

mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące 
odpady komunalne w kompostowniku przydomowym, za miesiąc od jednego 
mieszkańca w wysokości 1,00 zł. 

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska stwierdziła, że 

obniżką o 1 zł nie zachęci się mieszkańców do kompostowania. Sprawdziła              
i w Chojnicach było 2 zł, ale wprowadzili 4 zł mniej. Jeżeli chodzi o tworzenie 
kompostowników to nie jest żadna zachęta. 

 
Radny Pan Bogdan Januszewski wyraził niezadowolenie z faktu, że 

mieszkańcy budynków wielorodzinnych nie mają zniżki za kompostownik.  

 
Przewodniczący Komisji Pan Marek Kołtonowski podkreślił, że nie 

chodzi już tyle o cenę za odpady, ale o pewne zmiany w regulaminie. 
Podkreślił, że ma na myśli przede wszystkim spółdzielnie w Obkasie                      
i Zamartem. Zwrócił uwagę, że ludzie nie mają się gdzie podziać z odpadami 

wielkogabarytowymi. Uważa, że potrzebne są zmiany w regulaminie. Zwrócić 
również uwagę na problem z odbiorem opon. W gminie Kamień Krajeński 

opony trzeba osobiście wywozić na PSZOK.  
 
Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek podkreśliła, że opony to są 

odpady niebezpieczne.  
 
Przewodniczący Komisji Pan Marek Kołtonowski stwierdził, że opony 

powinny być w jakiś sposób odbierane, ponieważ niektórzy nie mogą zawieźć 
na PSZOK.  
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Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek zwróciła uwagę, że jest już 

po przetargu, w którym pewne reguły zostały przedstawione. Podkreśliła, że 
cały rok jest na to, aby dokonać zmian w regulaminie. W trakcie nie można 

zmieniać zasad odbioru odpadów.  
 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kołtonowski stwierdził, że do 

bloków samochód jedzie raz po odbiór odpadów. Jest to z jednego miejsca 
czyli jest zdecydowanie taniej.  
 

Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek podkreśliła, że głównym 
kosztem funkcjonowania Systemu nie jest koszt transportu tylko koszt 

składowania ton odpadów na RIPOKu.   
 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kołtonowski stwierdził, że co 

innego jest jechać pod 74 adresy, a przyjechać pod blok.  
 

Radny Pan Bogdan Januszewski stwierdził, że zwiększając 
częstotliwość wywożenia trzeba będzie więcej za to zapłacić. Dodatkowe 
kursy nie są darmowe.  

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że w poprzedniej 

kadencji też już były takie propozycje, ale jak przeprowadzono na tej 

podstawie kalkulację stawki to zrezygnowano z tego.   
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska stwierdziła, że 
podwyżka w wysokości 5,50 zł to jest za dużo. 
 

Skarbnik Pan Piotr Gustyn zwrócił uwagę, że podwyżka jest po               
3 latach.   

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska stwierdziła, że 

to nie jest wina radnych. Podkreśliła, że 5,50 zł to nie jest kosmetyczna 

zmiana. Uderza się w rodziny gdzie jest więcej osób.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że już wcześniej mówiła, 

że błędem jest to, że przez 3 lata stawka była na tym samym poziomie.  
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska stwierdziła, że 
jednorazowo to jest za dużo.      
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że wszystko musi się 

bilansować. Zwróciła również uwagę, że proponowana stawka i tak byłaby 
najniższą w powiecie.  
 

Radny Pan Bogdan Januszewski podkreślił, że od lat nic się nie 

zmienia. W tej dziedzinie chodzi tylko o pieniądze. Zwrócił uwagę, że 
należałoby zająć się problemem braku odpowiedniej segregacji w budynkach 
wielorodzinnych. Radny podkreślił, że nikt tego nie pilnuje. Wygląda to tak, 

że najważniejsze jest to, że jest zapłacone. Zwrócił uwagę, że w innych 
krajach segregacja wygląda zupełnie inaczej. Radny podkreślił, że osobiście 



7 
 

bardzo dokładnie segreguje odpady i chciałby, aby wszyscy tak robili, a może 

potem cena byłaby inna.  
 

Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek podkreśliła, że zgadza się              
z wypowiedzią Pana Radnego odnośnie pieniędzy, ale tak jest skonstruowana 

ustawa. Środki do Systemu mają wpływać od mieszkańców z opłaty za 
zagospodarowanie odpadów. Wszystko co jest finansowane z tego Systemu 

m.in. odbiór, zagospodarowanie, pracownik, obsługa administracyjna 
powinno być pokryte z opłat wnoszonych przez mieszkańców. Gmina jednak 
finansuje odbiór, zagospodarowanie i program do obsługi Systemu. Resztę             

i tak pokrywa gmina. Podkreśliła również, że od 2022 roku nie było 
podwyżki. W innych gminach takie podwyżki były. Następnie odnosząc się do 

budynków wielorodzinnych stwierdziła, że jest to kwestia samodyscypliny               
i edukacji. Urząd Miejski jakiś czas temu na stronie Facebook przypominał 
zasady segregacji, ponieważ odpadów zmieszanych jest coraz więcej. Dopóki 

nie będzie dyscypliny wśród osób mieszkających w budynkach 
wielorodzinnych, albo kontroli wewnątrz np. spółdzielni czy zarządcy to nie 
uniknie się takich sytuacji. 
 

Radny Pan Bogdan Januszewski podkreślił, że ustawa zobowiązuje 
również do tego, aby segregować, a nie tylko płacić pieniądze.  
 

Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek zwróciła uwagę, że                       

w zabudowach wielorodzinnych nie da się stwierdzić kto nie segreguje. 
 

Radny Pan Bogdan Januszewski podkreślił, że dlatego zwrócił uwagę 
na potrzebę dokonania zmian w regulaminie. Być może worki powinny być 

znaczone w jakiś sposób. Radny zwrócił również uwagę, że nikt nie był 
przeciw jak poprzedni Burmistrz oznajmił, że zamraża cenę za odpady. 

Radny ponownie zapytał co zrobić z budynkami wielorodzinnymi. 
 

Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek odpowiedziała, że tak 
naprawdę odpowiedzialność ponoszą wszyscy wrzucający odpady do 

pojemnika. Jeżeli raz czy dwa razy zapłacą wyższą stawkę to może potem 
jeden drugiego będzie pilnował.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak stwierdziła, że taki system nie 

podoba jej się, ponieważ dlaczego karać osobę, która segreguje. Do 
budynków wielorodzinnych będzie trzeba pomyśleć nad innym systemem.  
 

Radny Pan Bogdan Januszewski poinformował, że on segreguje i worki 

zawozi na PSZOK. Podkreślił, że nie zgadza się z tym, że będzie płacił za 
innych, ponieważ segregację osobiście wywozi na PSZOK i nie wyrzuca do 
dużych pojemników przy blokach. Dopóki wszystko będzie wrzucane jak leci 

to nigdy nie będzie dobrze.  
 

Następnie przystąpiono do głosowania stawki w wysokości 35 zł: 

1 głos za (M. Kołtonowski), 1 głos wstrzymujący się (B. Januszewski)  
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska podkreśliła, że 
czytała artykuł w gazecie i podwyżka miała być kosmetyczna, a 5,50 zł to nie 

jest kosmetyczna zmiana.  
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Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek poinformowała, że                        

w Chojnicach jest 10 zł.  
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska podkreśliła, że 
nie możemy porównywać się do Chojnic. Samo miasto Chojnice ma mniej. 

Człuchów ma 29 zł. Podwyżka uderza w rodziny wielodzietne.  
 

Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek stwierdziła, że aby 
wprowadzić zwolnienie dla rodzin wielorodzinnych to musi zostać podjęta 

odrębna uchwała, a teraz jest już za późno. 
 

Skarbnik Pan Piotr Gustyn podkreślił, że jeżeli nie zostanie ustalona 
stawka to nie będzie odbioru odpadów, ponieważ nie będzie można 

rozstrzygnąć przetargu.     
 

Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek dodała, że jeżeli nie zostanie 
ustalona stawka tak, aby System się bilansował to nie zostanie 

rozstrzygnięty przetarg i wówczas nikt nie odbierze odpadów.  
 

Radny Pan Bogdan Januszewski zapytał kiedy można spodziewać się 

zmiany regulaminu. Zapytał czy rok wystarczy.  
 

Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek odpowiedziała, że rok 
wystarczy, ponieważ na rok jest umowa. Pod koniec bieżącego roku trzeba 

usiąść i zastanowić się jak zmienić regulamin. 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska stwierdziła, że 
już teraz można było usiąść do zmian regulaminu.  
 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kołtonowski poprosił                            
o zaprotokołowanie zobowiązania, że pod koniec bieżącego roku będą 
rozmowy na temat zmian w regulaminie.  
 

Radny Pan Bogdan Januszewski podkreślił, że w przypadku 
wielorodzinnych trzeba wprowadzić takie rozwiązania, aby w sytuacji 
nałożenia kary wiadomo było kogo ukarać. Stwierdził również, że stawka              

35 zł jest wysoka.   
 

Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek ponownie zwróciła uwagę, że 
od 2022 roku nie było podwyżki.  
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska odpowiedziała, 
że to był właśnie błąd. Gdyby co rok zwiększana była stawka o 2 zł to nie 
byłoby to tak odczuwalne jak teraz.  
 

Radny Pan Bogdan Januszewski zapytał co gdyby było 33 zł. 
 

Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek odpowiedziała, że nie ma 
takiej możliwości, ponieważ nie zbilansuje się System.  
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Następnie zaproponowano przegłosowanie projektu uchwały ze stawką 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 34,50 zł: 
1 głos za (M. Kołtonowski), 1 głos wstrzymujący się (B. Januszewski) 

 
Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu 

posiedzenia.  

 
Ad.I.5. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Miejskiej 
w Kamieniu Krajeńskim za 2024 rok. 

 
      Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Przewodniczący 

komisji informując, że zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 
roku o samorządzie gminnym, komisje podlegają radzie gminy, przedkładają 
jej plan pracy oraz sprawozdania z działalności. Ponadto § 50 ust. 3 Statutu 

Gminy Kamień Krajeński zobowiązuje Komisje do składania Radzie Miejskiej 
sprawozdania z ich działalności. 

     Następnie Przewodniczący komisji przedstawił sprawozdanie 
z działalności za 2024 rok. 
  

Brak dyskusji. 
 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                 
2 głosami za. 
 

Ad.I.6. Plany pracy stałych komisji Rady Miejskiej na 2025 rok. 
 
      Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Przewodniczący 

komisji informując, że zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 
roku o samorządzie gminnym, komisje podlegają radzie gminy, przedkładają 

jej plan pracy oraz sprawozdania z działalności. Ponadto § 50 ust. 2 Statutu 
Gminy Kamień Krajeński zobowiązuje Komisje do przedłożenia Radzie 
Miejskiej rocznego planu pracy. 

 
Następnie Przewodniczący komisji przedstawił plan pracy na 2025 rok. 

  

 Brak dyskusji. 
 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie              
2 głosami za. 
 

Ad.I.7. Plan pracy Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim na 2025 rok. 
 
     Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska informując, że 
zgodnie z § 15 ust. 1 Statutu Gminy Kamień Krajeński, Rada odbywa sesje 

zwyczajne zgodnie z planem pracy Rady ustalanym na dany rok 
kalendarzowy.  

Zakres zadań ustalony został we współdziałaniu z Burmistrzem 

Kamienia Krajeńskiego.  
Członkowie komisji zapoznani zostali z podstawową tematyką obrad 

oraz terminami sesji. 
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Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie           
2  głosami za. 
 

Ad. II. Inne sprawy organizacyjne. 
 
 Brak 

 
Ad. III. Zapytania i wolne wnioski.      
 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kołtonowski zapytał o komórkę do 
pozyskiwania środków zewnętrznych. Podkreślił, że sprawa dotyczy bloków    

w Obkasie i Zamartem. Czas ucieka i trzeba coś z tym zrobić m.in.                        
w zakresie termomodernizacji. Podkreślił, że mieszkania są własnościowe, ale 
część jest zorganizowana przy spółdzielni. Poprosił o pomoc, ponieważ bloki 

zamieszkują również osoby wymagająca takiej pomocy. Stwierdził, że według 
jego wiedzy są na takie cele środki z BGK, KPO, są granty modernizacyjne. 

Pożyczkami niskoprocentowymi z częściowym umorzeniem dysponuje 
natomiast NFOŚ. Są także środki marszałkowskie. W tym przypadku 
beneficjentem jest spółdzielnia, która już 1,5 roku temu miała zostać 

wpisana do strategii gminy czy powiatu. Stwierdził, że jest to takie 
wcześniejsze zaniedbanie. Gminy Więcbork i Sośno są uwzględnione                     
w strategii powiatu, ale Kamień Krajeński już nie.    

 
Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek zapytała czy 

Przewodniczącemu Komisji chodzi o to, że spółdzielnia nie może aplikować        
o środki, ponieważ nie wynika to ze strategii powiatu.  
 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kołtonowski odpowiedział, że 
dokładnie o to chodzi. Poprosił o zainteresowanie się tym tematem i pomoc 

dla spółdzielni Obkas, Zamarte, Duża Cerkwica, Dąbrówka, Radzim, Płocicz. 
Mieszkańcy nigdy takich środków nie uzbierają.   
 

Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek podkreśliła, że gmina 
przygotowuje nową strategię, która będzie obowiązywała od 2026 r. do 2036 
r. Na tę chwilę podpisana została umowa z firmą, która tę strategię będzie 

opracowywała. Na razie firma jest na etapie diagnozy. To jest pierwszy etap. 
Na zebraniach wiejskich będą również rozdawane ankiety.   

 
Przewodniczący Komisji Pan Marek Kołtonowski poprosił, aby nie było 

to zawiłe.  

 
Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek odpowiedziała, że ankiety te 

nie są zawiłe. Ankiety będą pomocą w zdiagnozowaniu kierunków rozwoju 

gminy. Opracowywanie strategii będzie trwało rok czasu. W trakcie 
przeprowadzane będą konsultacje. Każdy kto będzie chciał cokolwiek wnieść 

do strategii będzie miał taką możliwość. Konsultacje będą szeroko ogłaszane. 
Zachęciła do wzięcia udziału w takich konsultacjach. Podkreśliła, że jeżeli 
będzie takie zgłoszenie, aby wpisać tę sprawę do strategii to zapewne tak się 

stanie i później będzie to podstawą do aplikowania o środki zewnętrzne. 
Poprosiła, aby Przewodniczący Komisji jako Prezes spółdzielni pamiętał                

o takim etapie konsultacji.  
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Radny Pan Bogdan Januszewski stwierdził, że w Dużej Cerkwicy też 
jest problem, ponieważ wszystko jest prywatne, teren wokół jest prywatny                

i nic tam nie może się dziać.  
 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kołtonowski podkreślił, że w jego 

przypadku jest inaczej, ponieważ jest wspólny system grzewczy. Poprosił, aby 
na pierwszym miejscu mieć na uwadze termomodernizację.    
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że sprawdzone zostanie 
jak wygląda sytuacja jeżeli chodzi o strategię powiatu i czy jest teraz dobry 

moment, aby coś w niej zmienić. Zwróciła uwagę, że w tej chwili jest 
przygotowywana własna gminna strategia rozwoju. Będzie to taka realna 
strategia. Dzięki temu ustalone zostanie w jakim kierunku gmina chce 

podążać. Wskażą to również mieszkańcy. Zbliżają się zebrania wiejskie, 
podczas których również będzie można otrzymać taką ankietę.  

 
Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek poinformowała, że ankiety 

będzie można składać elektronicznie. Dostępne będą również w wersji 

papierowej w Urzędzie, Miejsko – Gminnej Bibliotece Publicznej, Miejsko – 
Gminnym Ośrodku Kultury, Klubie Seniora, w każdej świetlicy.       
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak również podkreśliła, że będzie można 
wypełnić ankietę w wersji elektronicznej. Każdy będzie miał możliwość 

wyboru.   
 
 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
Kamień Krajeński, dnia 21 stycznia 2025 r.   
 

 

Przewodniczący Komisji                                                                   

/-/ Marek Kołtonowski 


